

Document 58:

**Arab Baath Socialist Party
Iraq Country
Tameem Branch Leadership**

Secret – Personal

No: 38/1744

Date: 31/3/1993

**TO / Tameem – Arbel Arrangement Governorates
Subject / The Benefits**

It was noticed that great number of benefited people, submit their requests to return to their old areas (Born Place), when hearing news about the permission to return to their places.

For this we suggest:

1. All the benefited gained their dwelling lands freely and without money. Also gained a Grant of (10,000) ten thousand dinar. Most of them gained the Mortgage debt this for those who built their houses and lived in. In that case, we suggest to compensate them only by mortgage Bank.
2. While for those who did not gain the debt from Mortgage Bank, will not be given the Compensation of any sum.
3. As for those who built beautiful houses and make some changes and some additions. We suggest compensating them upon the changes and the additions they had made.

We suggest making interviews for those who had experiments about these kinds of subjects. Limit the work style if it would be very wide and include all the benefits except for a very few number.

As to reward them in spite of the subject simplicity that they gave to the President Party, we suggest to change a sum of money, as a simple grant, but those houses must be returned to State for future benefits.

To see please...

With Regards

Partner

**Abd Al- Aziz Hameed Jasim
Branch Security Leadership
21/3/1993**

Copy to:

- Tameem Governor Partner / to see please... With Regards.

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

أمة عربية واجدة
ذات رسالة خالدة

(سرى وشخصي)

حزب البعث العربي الاشتراكي

قطر العراق

قيادة فرع التأميم

العدد : ١٧٤٤ / ٢٨

التاريخ : / / ١٤١٣ هـ

٢١ / ٢ / ١٩٩٣ م



الى : تنظيمات محافظات التأميم واريبيل

الموضوع : المستفيدين

تحية نضالية:

- لوحظ قيام اعداد كبيرة من المستفيدين بتقديم طلبات للعودة الى مناطقهم القديمة (مسقط رؤوسهم) عند ما سمعوا من ان هناك تعليمات بخصوص السماح لهم بالعودة *
- واءزاء هذا نقترح ما يلي :-
- ٠١ جميع المستفيدين حصلوا على قطعة ارض سكنية مجانا " ومنحة قدرها (- / ١٠) عشرة آلاف دينار وقسم منهم على القرض العقاري هذا بالنسبة للذين شيدوا دورهم وسكنوها فنقترح اءزاء هذه الحالة تعويضهم فقط عن قرض المصرف العقاري *
- ٠٢ اما بالنسبة للذين لم يحصلوا على قرض المصرف العقاري فلا يعرضون اى مبلغ كان *
- ٠٣ اما بالنسبة للذين قاموا ببناء دور جيدة واجروا تحويلات وبعض الاضافات فنقترح ان يعرضوا على التحويلات والاضافات فقط *
- نقترح عقد لقاء للذين تترامهم لبحث هذا الموضوع وتحدد اسلوب للعمل مع هذه الحالة الذي نعتقد بانها ستكون واسعة جدا " وتشمل جميع المستفيدين الا عدد قليل منهم *
- وتكريما " لهم بالرغم من بساطة الموقف الذي قد مره للحزب والثورة نقترح تحديد مبلغ مقطوع وبسيط كمنحة لهم

/ يتبع ص ٢ /

على ان توصل هذه الدور الى الدولة للاستفادة منها
مستقبلاً

للتفضل بالاطلاع مع التقدير
ودمتم للنضال

الرفيق المناضل عضو اللجنة المحترم
حبة وتند


الرفيق

عبد العزيز حميد جاسم
امين سر قيادة الفرع
٩٩٣/٣/٢١

للتفضل بالاطلاع وتوجيهاتكم
لحفاً مع التقدير
ودمتم للنضال

عضو اللجنة
ع ا ع

نسخة منه الى

الرفيق محافظ التأميم المحترم ••• للتفضل بالاطلاع
مع التقدير ودمتم للنضال

مداد له ص له يفق ايم الرقبة واليه يفق
الحافظ ص ص د ه



٣/٣١/ب